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پشت پرده به تعویق افتادن تمرینات پرسپولیس

کسب اجازه از یحیی
یحیی گل محمدی شـــروع تمرینات آغاز فصل تیمش را پنجم تیر ماه اعلام 

کـــرده بود و بعد آن را به بهانه عدم تمدید قـــرارداد 5 بازیکن، به روز هفتم 

تیر مـــاه موکول کرد. در ادامه مجددا بحث عدم تمدید قرارداد نفرات آزاد و 

پرداخت نشدن باقی مانده طلب سرخپوشان مطرح شد. دلایلی که باعث 

شـــده هنوز تمرینات سرخپوشان آغاز نشود. در این مورد با خبر شدیم که 

رضا درویش در تماس با تعدادی از بازیکنان از آنها خواســـته در تمرینات 

حاضر شوند و تا پایان این هفته پرداختی به اعضای تیم انجام خواهد شد، 

اما این نفرات اعلام کرده اند تا زمانی که یحیی گل محمدی اجازه ندهد در 

تمرینات شرکت نخواهند کرد. مساله ای که باعث دلخوری شدید مدیرعامل 

شـــده، از این جهت که او انتظارش را نداشت در این برهه حساس از سوی 

سرمربی تیمش هم تحت فشار قرار بگیرد. در هر صورت باشگاه پرسپولیس 

در تلاش بوده و هســـت که تا پیش از ظهر امروز تکلیف بازیکنان تمدیدی 

را مشـــخص کند تا یحیی بهانه ای برای به تعویق انداختن تمرینات تیمش 

نداشـــته باشد. هر چند سرمربی پرسپولیس تا شب گذشته موافقت خود را 

برای استارت تمرینات تیمش به تیم انتقال نداده بود. به نظر می آید باشگاه 

پرسپولیس بعد از تمدید قرارداد بازیکنانش و روشن شدن وضعیت علیرضا 

بیرانوند با درخواست هایی از سوی یحیی گل محمدی مبنی بر افزایش رقم 

قراردادش و تمدید قرارداد مواجه خواهد شد. 

سقف بودجه چقدر رعایت می  شود؟

 یک خرید گران قیمت دیگر 
از باشگاه متمول

در روزهایی که دو باشـــگاه اســـتقلال و پرسپولیس درگیر ماجرای علیرضا 

بیرانوند هســـتند، یک انتقال پر ســـر و صدای دیگـــر در یکی از تیم های 

غیر تهرانی انجام شـــد. انتقالی که گفته می شود رقم آن 80 میلیارد تومان 

برای دو فصل اســـت. جالب اینکه این باشـــگاه صنعتی تا الان هر خریدی 

داشته در همین رقم ها بوده و این درحالی است که رقم قرارداد بازیکنانش 

که تحت قرارداد باشـــگاه هستند نیز بالاســـت. حالا در این شرایط چطور 

می توان تصور کرد که یک باشـــگاه با این روش جذب بازیکن سقف 325 

میلیاردی را رعایت کند، قطعا با عقل جور در نمی آید. در چنین شـــرایطی 

شاید باید به سرخابی ها حق داد که نسبت به دور زدن قانون توسط برخی 

باشگاه ها شاکی باشند. به هر حال این دو باشگاه جزء پرطرفدارترین تیم های 

لیگ هستند و باید بابت نتایجی که کسب می کنند جوابگو باشند.  اگر چه 

فدراسیون فوتبال اصرار دارد که قانون سقف بودجه را تمام و کمال اجرایی 

خواهد کرد و با متخلفان برخورد می   شود، اما هنوز مشخص نیست دقیقا قرار 

است چه تنبیهاتی برای این باشگاه ها در نظر گرفته شود. البته همان طور که 

در روزهای گذشته در »فرهیختگان« نوشتیم ظاهرا قرار است تنبیهاتی چون 

محرومیت و حتی کسر امتیاز در نظر گرفته شود تا شاید باشگاه هایی که این 

قانون را رعایت نکرده و حتی به نوعی قانون را دور می زنند، نقره داغ شوند.
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موضوع فسخ قرارداد علیرضا بیرانوند با پرسپولیس و مذاکره او با باشگاه استقلال این 

روزها حسابی به سوژه اول رسانه های ورزشی و حتی غیرورزشی تبدیل شده است. 

به هر حال بیرانوند دروازه بان شـــماره یک تیم ملی است و انتقالش از پرسپولیس به 

استقلال می تواند در تاریخ فوتبال ایران ثبت شده و تا سال ها در یادها بماند. اتفاقی 

که تقریبا سه دهه پیش به شکل دیگر و البته با هیجان کمتری در فوتبال ایران رخ داد 

و هواداران آن نسل حتما آن را در خاطر دارند. در آن مقطع سعید عزیزیان دروازه بان 

اول و ملی پوش استقلال بود که این تیم را به مقصد پرسپولیس ترک کرد و این ماجرا 

در زمان خودش جنجال ساز شد. در همین راستا بد ندیدیم گفت وگویی با عزیزیان 

داشته باشیم، از این جهت که شاید او بهتر از دیگران بیرانوند را درک می کند. ماحصل 

گفت وگوی عزیزیان با »فرهیختگان« را در ادامه می خوانید. 

 چرا استقلال را به مقصد پرسپولیس ترک کردید؟ 
حقیقت ماجرا این بود که من خودم از اول پرسپولیسی بودم و از تیم جوانان این تیم به 

رده بزرگسالان راه یافتم و حتی 4 سال کنار بزرگان تمرین کردم. اما به خاطر سربازی 

مجبور شدم که این تیم را ترک کرده و در بازگشت با پیشنهاد خوب استقلال مواجه 

شدم. در این تیم روزهای خوبی داشتم اما بدقولی های باشگاه در مسائل مالی باعث 

شد به پیشنهاد خوب پرسپولیس پاسخ مثبت داده و به این تیم برگردم. مسلما اگر 

حق و حقوقم را به موقع می گرفتم در استقلال می ماندم. الان هم به علیرضا بیرانوند 

حق می دهم که در مورد عدم دریافت مطالباتش ناراحت باشد. به هر حال بازیکن یا 

مربی فرق نمی کند، هر فردی که قراردادی را امضا می کند روی پول همه قراردادش 

حساب کرده و معاملاتی را انجام می دهد. الان که یک ماه از فصل پیش گذشته باشگاه 

پرسپولیس نباید به بازیکنش بدهکار باشد. من خودم بازیکن مهم پرسپولیس و تیم 

ملی بودم که پایم شکست و چند سال از فوتبال دور شدم. بعد از مصدومیت نهایتا 

یک ماه از باشگاه و فدراسیون جویای حالم بودند و بعد از آن هیچ کس دیگر حالم را 

نپرسید، چه برسد که بخواهند پولی بدهند. در چنین شرایطی باید به بیرانوند و امثال 

او حق داد که پول نقش اساسی در زندگی شان داشته باشد. به هر حال ممکن است 

یک بازیکن ازجمله همین بیرانوند فردا روزی پایش بشکند و مجبور شود فوتبال را کنار 

بگذارد. آن وقت نهایتا یک سال حالش را بپرسند بعد از آن کلا به فراموشی سپرده خواهد 

شد. از این رو باشگاه موظف است وقتی قراردادی را امضا می کند به آن متعهد باشد. 

 در این میان هواداران چه می شوند؟
هواداران نقش اساسی را در فوتبال دارند و اگر آنها نباشند فوتبال معنایی ندارد. 

پس بیرانوند قبل از هر تصمیم باید شـــرایط هواداران را در نظر بگیرد. درســـت 

است که بیرانوند سختی های زیادی در فوتبال کشیده اما او خودش بهتر از هر 

کس دیگری می داند که پرسپولیس و هوادارانش در موفقیت هایش چقدر نقش 

داشتند. در همین دو سالی که از این تیم رفت، در بلژیک به یک نیمکت نشین 

تبدیل شـــد و حتی در تیم ملی هم جایگاهش را از دســـت داد. اما باز هم این 

پرسپولیس و هوادارانش بودند که او را به روزهای اوج رساندند. حتی همین یک 

ماه پیش در دربی همه دیدیم که هواداران و اعضای تیم پرســـپولیس چقدر از 

بیرانوند مقابل یک ســـری رفتارها حمایت کردند. مطمئن هستم که بیرانوند این 

مسائل را درک کرده و در تصمیمش تاثیر گذار خواهد بود. 

 آیا فسخ قرارداد بیرو تصمیم درستی بود؟ 
نمی دانم قرارداد بیرانوند به چه شکل بوده و هست. اما اینکه او اقدام به فسخ قراردادی 

کرده که خودش آن را امضا کرده طبیعتا نمی تواند کار درستی باشد. البته باشگاه 

نباید بهانه دســـت این بازیکن می داد. حالا این اتفاقی است که رخ داده و حواشی 

زیادی را به وجود آورده است. شاید بهتر بود بیرانوند کمی بیشتر صبر می کرد و حالا 

هم که فســـخ کرده باز یک فرصت کوتاه به باشگاه بدهد تا طلبش را پرداخت کند. 

اینکه حالا پول بیشتر می خواهد، منصفانه نیست. این وسط بیرانوند هواداران را هم 

در نظر بگیرد. هواداری که بدون هیچ چشمداشتی با هزینه خودش از اقصی نقاط 

کشور به ورزشگاه آزادی می آید تا او و تیم محبوبش را حمایت کند. به هر حال بیرانوند 

باید برای این حمایت ها ارزش معنوی قائل شود. 

 به نظر شما بیرانوند می تواند در استقلال موفق باشد؟ 
بعید می دانم که بیرانوند اســـتقلال را به پرسپولیس ترجیح دهد. به هر حال در 

این چند ســـاله شـــرایط پرســـپولیس از هر نظر بهتر از استقلال بوده و بیرانوند 

هـــم جایگاه خوبی در این تیم و هوادارانش دارد. از نظر مالی هم بعید می دانم 

بیرانوند در اســـتقلال شرایط بهتری پیدا کند. تا آنجا که من می دانم استقلال 

هنـــوز 40 تا 50 درصد پول بازیکنانش از فصل پیش را نداده و در این شـــرایط 

چطـــور می خواهد قرارداد 100 میلیاردی بـــا بیرانوند امضا کند. در آن صورت 

مدیران باشگاه استقلال با چه رویی در صورت بازیکنان خود نگاه خواهند کرد. یا 

بازیکنان بزرگ تر استقلال که ملی پوش هستند آیا حاضر می شوند قراردادشان، 

یک سوم قرارداد بیرانوند باشد. قطعا این انتقال برای استقلال هم دردسرهایی 

خواهد داشت. پس شـــاید بهتر باشد باشگاه استقلال این هزینه را در جاهای 

دیگری انجام دهد. هرچند این تیم هم دنبال دروازه بان اســـت و بیرانوند بدون 

شک بهترین گلر لیگ به حساب می آید. در کل نظرم این است که بیرو استقلال 

برو نیســـت و با کمی پول بیشـــتر از قراردادش در پرسپولیس خواهد ماند. فکر 

می کنم این تصمیم هم خیلی عاقلانه تر است. 

 فکر می کنید بهترین جانشین برای بیرانوند چه کسی 
می تواند باشد؟

اگر به هر دلیل بیرانوند دیگر به پرســـپولیس برنگشت بعید می دانم دروازه بانی 

داخلی  باشـــد که بتواند جای او را پر کند. پورحمیدی و اخباری که تیم دارند، 

حســـینی هم که گلر خوبی اســـت باید دید در لیســـت یحیی هست یا نه. امیر 

عابدزاده را شـــنیدم که دوست دارد به پرسپولیس بیاید. او چون سابقه بازی در 

لیگ ایران در ســـال های اخیر را ندارد جذبش نوعی ریسک محسوب می شود. 

در چنین شـــرایطی شاید بهتر باشد یحیی دنبال یک گلر خوب خارجی باشد. 

دروازه بان های خارجی خوب زیادی هســـتند که می توانند در پرسپولیس جای 

بیرانوند را پر کنند. هرچند تاکید می کنم که بیرانوند به نفع خودش اســـت که 

در پرســـپولیس بماند و به ســـود این تیم هم هست که دروازه بان با ارزش خود را 

به راحتی از دست ندهد. 

 آیا یک دروازه بان خوب برای سه جام کافی است؟ 
اعتقاد من همیشـــه این است که بین دروازه بان اول و دوم نباید فاصله چندانی 

باشد. مخصوصا برای تیمی که قرار است در سه جام بجنگد. الان اگر پرسپولیس 

حتی اگر بتواند بیرانوند را حفظ کند، حتما باید یک دروازه بان خوب هم جایگزین 

گوهـــری کند. با احترامی که برای این دروازه بان قائلم باید بگویم او در ســـطح 

تیم های پایین جدول اســـت و درصورتی که به هر دلیل بیرانوند چند بازی را از 

دست بدهد نمی تواند جانشین مطمئنی برای او باشد. فکر کنم این موضوع را 

کادرفنی پرسپولیس هم قبول داشته باشند. زمانی رادوشویچ ذخیره خیلی خوبی 

برای بیرانوند بود و هر زمان که جای او بازی می کرد تیم دچار استرس نمی شد 

اما فصل پیش این شرایط در پرسپولیس وجود نداشت. بیرانوند در همین چند 

ماه دو بار دچار مصدومیت شدید شد که هر دو بار در تیم ملی رخ داد اما اگر در 

کوران بازی های لیگ رخ می داد چه بسا پرسپولیس قهرمانی را از دست می داد. 

سعید عزیزیان در گفت وگو با »فرهیختگان«: من هم این راه را رفته ام و می دانم حق با کیست

درویشنبایدبهانهدستبیرانوندمیداد!
 استقلال از جذب بیرانوند ضرر خواهد کرد          اگر او جدا شود پرسپولیس بهتر است گلر خارجی بگیرد

کرمانشاهی در گفت وگو با »فرهیختگان«: انتقال بیرو به تراکتور؟ در ذهن مان هم نمی گنجد

یکی دو مهاجم جذب می کنیم تا تیم کامل شود

بررسی شرایط لژیونرهای ایرانی در بازار نقل و انتقالات

طارمی همچنان در  رادار  یونایتد، قلی زاده رقیب دارد

تیم فوتبال تراکتور به تازگی اردوی تدارکاتی خود را به کشـــور ترکیه انتقال 

داده و در حال تمرین آماده سازی در این کشور است. روز گذشته همچنین 

یک بازیکن اسپانیایی که گفته می شد استقلال نیز به دنبال آن است راهی 

این کشور شد تا به جمع شاگردان خمز اضافه شود. این در حالی است که 

شنیده می شد این باشگاه تبریزی نیز به جمع مشتریان بیرانوند اضافه شده 

و قرار اســـت پورحمیدی بعد از این انتقال راهی تهران شـــده و با استقلال 

قرارداد ببندند. رضا کرمانشاهی، مدیر اجرایی باشگاه تراکتور در گفت وگو 

با »فرهیختگان« درباره شـــایعه درخواســـت برای حضور علیرضا بیرانوند در 

تراکتور و آزاد سازی پورحمیدی به منظور حضور در استقلال اظهار داشت: 

»این موضوع اصلا صحت ندارد. شب گذشته، هم با آقای زنوزی هم با آقای 

نصیرزاده صحبت کردم و اصلا هیچ کدام راغب نبودند و اصلا چنین بحثی به 

هیچ عنوان مطرح نبوده است. ابدا این مسائلی که گفتید صحت ندارد و در 

ذهن شان همچنین مباحثی چه درباره بیرانوند و چه پورحمیدی نمی گنجد.« 

وی دربـــاره آخرین وضعیت تمرینات تیم تبریزی که اردوی خود را در ترکیه 

ســـپری می کند، گفت: »وضعیت تیم عالی است. بازیکنان خوبی را جذب 

کردیم که به کارمان می آیند. آقای زنوزی با تمام مشـــکلات و دغدغه های 

کاری که دارد امســـال برای تیم ســـنگ تمام گذاشته است. ایشان اولویت 

اصلی خود را روی تراکتور گذاشته اند. همراه با نصیرزاده تیم مدیریتی خوبی 

داریم و بازیکنان مناســـبی را هم تا الان جذب کرده ایم. قرار اســـت یکی دو 

مهاجـــم داخلی و خارجی تا یکـــی دو روز آینده به اردوی ما در ترکیه اضافه 

شوند تا تیم به این ترتیب تکمیل شود.« 

مدیر اجرایی تراکتور درخصوص اضافه شدن آلوارو خیمنز اسپانیایی به این 

تیـــم گفت: »این بازیکن را هم با نظر آقای خمز جذب کردیم. این بازیکن از 

ابتدا هم در لیست سرمربی ما بود و با ضرب الاجلی که تعیین شد موفق شدیم 

تا این بازیکن را جذب کنیم. الان هم او در اردوی ترکیه تست های پزشکی 

را پشـــت ســـر می گذارد و به زودی با او قرارداد رسمی امضا خواهیم کرد.« 

کرمانشاهی درباره پیشنهاد لاکرونیا به خمز گفت: »اتفاقا این موضوع را از 

وی ســـوال کردم که خمز در پاسخ به من گفت ما با مالک این باشگاه با هم 

دوست هستیم و فقط آمدن وی به باشگاه را تبریک گفتم. پای پیشنهادی 

در میان نبوده و فقط صحبت های ما به همین موضوع ختم شده است. اصلا 

بحث پیشنهاد یا حضور من در تیم اسپانیایی مطرح نشد.« 

وی درباره اینکه آیا تراکتور ســـقف بودجـــه را رعایت خواهد کرد گفت: »هر 

چیزی که سازمان لیگ گفته است را رعایت می کنیم. مدیرعامل ما خودش 

عضو هیات رئیســـه سازمان لیگ است و کاری نمی کنیم که مقررات را نقض 

کرده و آن را زیر سوال ببریم.«

لژیونرهای فوتبال ما این روزها شرایط متفاوتی را تجربه می کنند. برخی در مسیر 

جابه جایی هستند و عده ای دیگر نیز به همراه تیم های خود برای شروع فصل 

جدید آماده می شوند. چند ملی پوش شاخص ما به باشگاه های مختلف لینک 

شـــده اند و احتمال دارد در این تابستان شاهد جابه جایی آنها باشیم. یکی از 

این بازیکنان سردار آزمون است که پس از یک سال و نیم حضور در بایرلورکوزن 

شایعاتی مبنی بر احتمال جدایی اش از این تیم شنیده می شود و ممکن است 

راهی لیگ فرانســـه شـــود. البته هنوز شرایط او مشخص نیست و این بازیکن 

که این روزها در تهران مشـــغول تمرین با استقلال بوده در بازگشت به آلمان 

تصمیمش را خواهد گرفت. از طرف دیگر برخی رسانه های هلندی نیز معتقدند 

که علیرضا جهانبخش با وجود اینکه فصلی خوب را با فاینورد پشت سر گذاشته 

اما ممکن است راهی تیم دیگری شود. جهانبخش دو نیم فصل متفاوت را در 

این تیم پشت سر گذاشت و در اواخر فصل نمایشی بسیار خوب داشت که با 

چند گل حساس همراه بود تا او به عنوان یکی از ارکان موفقیت تیمش معرفی 

شود. جهانبخش در هفته های پایانی فصل بیشتر در ترکیب تیم آرنه اسلات 

قرار گرفت و بعید است این مربی به راحتی وینگر ایرانی تیمش را از دست بدهد. 

 رقیب نروژی قلی زاده 
در روزهای اخیر رسانه های بلژیکی و لهستانی از احتمال حضور قلی زاده در 

تیم لخ پوزنان خبر دادند. بازیکنی که نیم فصل دوم سال قبل را در کاسیم پاشا 

ترکیه سپری کرد و البته بخشی از آن را به دلیل مصدومیت از دست داد. سایت 

»ترانســـفری« لهستان در اینباره نوشته اســـت: »لخ پوزنان به تازگی میچات 

اسکوراش را به قیمت 8 میلیون یورو فروخته و به دنبال یافتن جانشینی مناسب 

برای اوست. آنها هنوز این خرید را قطعی نکرده اند اما در روزهای گذشته گفته 

می شد علی قلی زاده یکی از اصلی ترین گزینه های آنهاست و این وینگر تکنیکی 

ایرانی قرار است با رقمی بین 1.8 تا 2 میلیون یورو از شارلروا بلژیک خریداری 

شود. حالا اما خبر می رسد که این تیم کریستوفر ولده نروژی را نیز زیر نظر دارد 

و ممکن است این بازیکن نروژی از بشیکتاش ترکیه راهی لهستان شود. باید 

دید قهرمان 8 دوره لیگ لهستان درنهایت برای تقویت خود در فاز تهاجمی به 

سراغ کدام گزینه خواهد رفت.«

 انگلیسی ها دست از سر طارمی برنمی دارند
مهدی طارمی هم مدتی اســـت دوباره به باشـــگاه های مختلف لینک شده 

و در تازه ترین مورد چند روزی اســـت که صحبـــت از حضور احتمالی اش در 

منچستریونایتد مطرح شده است. طارمی از باشگاه های دیگر نیز پیشنهادهایی 

دارد اما درحالی که فقط یک فصل دیگر از قراردادش باقی مانده است مشخص 

نیست آینده اش به چه ترتیبی رقم خواهد خورد. منچستریونایتد به شدت نیاز 

به خرید یک مهاجم دارد و سایت »منچستر اونینگ نیوز« درباره گزینه های این 

باشگاه می نویسد: »مشکل یونایتد این است که هم به مهاجم نیاز دارد و هم 

اینکه بودجه کافی برای خریدهای بزرگ را ندارد. در این شرایط اگرچه صحبت 

از نفراتی چون هری کین و ویکتور اوسیمن مطرح است اما بعید است آنها توان 

خرید این بازیکنان را داشـــته باشند. حتی کولو موانی و راسموس هویلند نیز 

چندان ارزان نیســـتند و به همین دلیل آنها باید به فکر گزینه های ارزان تری 

باشـــند که یکی از آنها مهدی طارمی است. مهاجم ایرانی پورتو پس از فصل 

فوق العاده ای که با این باشـــگاه پرتغالی داشته مورد توجه اریک تن هاگ قرار 

گرفته است. او با 31 گل زده در 51 مسابقه بهترین فصل فوتبالی اش را سپری 

کرده و همین روند باعث شده تا مورد توجه شیاطین سرخ قرار گیرد. طارمی در 

30 سالگی شاید خریدی بزرگ محسوب نشود اما بازیکنی است که مرتب در 

حال گلزنی است و آمار خوبی در این زمینه دارد. با توجه به اینکه قراردادش با 

پورتو تابســـتان سال بعد به پایان می رسد یونایتد می تواند با تخفیف خوبی او 

را بخرد. این در حالی است که در پرتغال گفته می شود باشگاهش به کمتر از 

20 میلیون یورو راضی نمی شود. 

حمیدرضا اسکندری
خبرنگار گروه ورزش


